



The National Association of Vocation
& Formation Directors

L'Association nationale des Directeurs
vocation & formation

March/Mars 2023

Welcome to Spring! We are three weeks away from the NAVFD's 2023 Conference! Will you be joining us April 17 to 19th? If you haven't registered for what promises to be a wonderfully inspiring conference, you can still register. You can find the Conference registration package [here](#).

This month's newsletter will highlight the upcoming 2023 Conference and showcase this year's Around the Well retreat.

CONFERENCE APRIL 17-19, 2023

This year's Conference will host engaging virtual sessions with outstanding guest speakers! In case you missed it, our keynote speakers, Archbishop Bolen, and Deacon Lafond, will share their thoughts on the Church's relations with Canada's Indigenous communities in the era of Truth and Reconciliation. Sister Elizabeth Davis, RSM will also provide her reflections on moving forward in the synodal process in a time of global discontentment.

Our keynote speakers are fired up, and our workshop panels are ready to host what promises to be an excellent conference. Don't miss the dynamic conversations.

Bienvenue au printemps! Nous sommes à trois semaines de la Conférence 2023 de la NAVFD! Serez-vous des nôtres du 17 au 19 avril prochain? Si vous ne vous êtes pas encore inscrit à ce qui promet d'être une conférence merveilleusement inspirante, vous pouvez encore le faire. Vous trouverez le dossier d'inscription à la conférence [ici](#).

Le bulletin d'information de ce mois-ci met l'accent sur la conférence de 2023 et présente la retraite Autour du puits de cette année.

CONFÉRENCE AVRIL 17-19, 2023

La conférence de cette année proposera des sessions virtuelles extraordinaires et inspirantes avec des conférenciers

exceptionnels! Au cas où vous l'auriez manqué, nos conférenciers principaux, l'archevêque Bolen et le diacre Lafond, partageront leurs réflexions sur les relations de l'Église avec les communautés autochtones du Canada à l'ère de la Vérité et réconciliation. Sœur Elizabeth Davis, RSM, fera également part de ses réflexions sur la façon

d'avancer dans le processus synodal en cette période de mécontentement mondial.

Nos orateurs principaux sont enthousiastes et nos groupes de travail sont prêts à accueillir ce qui promet d'être une excellente conférence. Ne manquez pas les conversations dynamiques de la conférence de cette année!



WALKING TOGETHER
MARCHER ENSEMBLE

Contact Us
Contactez-nous
navfdco@gmail.com

Visit Us
Visitez-nous
www.vocations.ca
www.navfd.info/

Like Us
Aimez notre page
on Facebook...
NAVFD

Follow Us
Suivez-nous
on Twitter...
[@NAVFD2](https://twitter.com/NAVFD2)

**Walking Together in a Good and Healing Way:
The Catholic Church and Indigenous Peoples**

With Archbishop Donald Bolen and Deacon Harry Lafond



**Marcher ensemble d'une manière saine et guérissante :
L'Église catholique et les peuples autochtones**

Avec l'archevêque Donald Bolen et le diacre Harry Lafond

**Walking Together: In These Disturbing Times,
God Calls Us to Dare New Paths With
Surprising Companions**

With Elizabeth Davis, RSM ThD



**Marche ensemble : En ces temps difficiles, Dieu
nous appelle à emprunter de nouveaux chemins
avec des compagnons surprenants**

Avec Elizabeth Davis, RSM ThD

With our commitment to having diverse voices as we walk together, our Conference will be filled with delightful conversations about topics such as the Gift and Art of Discernment, the Church and Reconciliation, mindfulness, social media and the Church, and so much more.

Avec notre engagement à faire entendre des voix diverses dans notre marche commune, notre conférence sera remplie d'agréables conversations sur des sujets tels que le don et l'art du discernement, l'Église et la réconciliation, la pleine conscience, les médias sociaux et l'Église, et bien d'autres choses encore.



YOUNG ADULTS PANEL

Walking together as a unified community provides assurance when moving forward. As a vocational

community committed to diverse points of view, we are thrilled to host a Young Adults Panel where Taylor Martin facilitates a panel consisting of Jason Cegayle, Brad Sakundiak and

Renée Wilson who will discuss their role as young adults in the Church, how they stay committed to their faith during these times, what they think older adults don't understand about being a younger Catholic today among other topics.

If you know a young adult that can benefit from honest and engaging conversations, they can register [here!](#)



PANEL DES JEUNES ADULTES

Marcher ensemble en tant que communauté unifiée donne de l'assurance pour aller de l'avant. En tant que commun

auté vocationnelle engagée dans la diversité des points de vue, nous sommes ravis d'accueillir un panel de jeunes adultes où Taylor Martin anime un panel composé de Brad Sakundiak, Renée Wilson

et Jason Cegayle qui discuteront de leur rôle en tant que jeunes adultes dans l'Église, de la façon dont ils restent engagés dans leur foi en ces temps, de ce qu'ils pensent que les adultes plus âgés ne comprennent pas dans le fait d'être un jeune catholique aujourd'hui, parmi d'autres sujets.

Si vous connaissez un jeune adulte qui pourrait bénéficier de conversations honnêtes et engageantes, il peut s'inscrire [ici!](#)

In anticipation of this year's Conference and to close women's history month, we are thrilled to present Jesvita Princy Quedres as she shares her expectations of today's Church. Jesvita has been an active member of the Catholic Youth Ministry. Jesvita had the opportunity to represent the Young People of India at various forums in India, China, Taiwan, Panama, Rome, and Nigeria. Participating in the 2019 and 2021 Synods, Jesvita met the Holy Father Pope Francis in both instances.

Currently, she's a member of the International Youth Advisory Body under the dicastery for Laity, Family, and Life of the Vatican.

We are thrilled to have her at our Conference! With diverse panelists, our Conference promises to be an inspiring event!

Join us and let's walk together by registering [here!](#)

The Church Today: Young Adult Experiences and Expectations.

With Jesvita Princy Quedres



L'Église aujourd'hui : expériences et attentes des jeunes adultes.

Avec Jesvita Princy Quedres

En prévision de la conférence de cette année et pour clôturer le mois de l'histoire des femmes, nous sommes ravis de présenter Jesvita Princy Quedres, qui nous fera part de ses attentes à l'égard de l'Église d'aujourd'hui. Jesvita a été un membre actif du ministère de la jeunesse catholique. Jesvita a eu l'occasion de représenter les Jeunes de l'Inde lors de divers forums en Inde, en Chine, à Taiwan, au Panama, à Rome et au Nigeria. Participant aux synodes de 2019 et 2021, Jesvita a rencontré le Saint-Père, le Pape François, dans les deux cas.

Elle est actuellement membre du Conseil consultatif international de la jeunesse, qui relève du dicastère pour les laïcs, la famille et la vie du Vatican.

Nous sommes ravis de l'accueillir à notre conférence! Avec des intervenants variés, notre conférence promet d'être un événement inspirant!

Rejoignez-nous et marchons ensemble en vous inscrivant [ici!](#)

NEXT NEWSLETTER

We look forward to welcoming you all to our upcoming Conference, where we will share valuable and inspiring information. As a result, there will be no newsletter in April.

PROCHAIN BULLETIN D'INFORMATION

Alors que nous nous réjouissons de vous accueillir à la Conférence, nous savons que vous serez comblés d'informations utiles et inspirantes. Par conséquent, il n'y aura pas de bulletin d'information en avril.

Around the Well Summer Retreat 2023

for religious 55ish and younger serving in or connected to Canada

July 30 – August 05, 2023

Living our inside out

through prayer, community,
vows, and ministry

Our formation never ends. We continue to grow into who we are as individuals and as members of our community. Our realities in religious life are changing and we are called to broaden our worldview and the ways we live. Come join other younger religious as we share a week of prayer and community.

Queen of Apostles Retreat Centre
Mississauga, ON
www.qoa.ca

Retreat Director:
Brother Don Bisson, FMS
www.donbisson.com

Cost
Retreat Fee \$125.00
Accommodations/meals..... \$780.00

Registration Deadline
June 01, 2023

Register at:
AroundTheWellRetreat@gmail.com